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Elgjakt. Jaktfeltfordeling mellom innen- og utenbygdsboende 2024-2027 
 
Saksopplysninger 
Elgjakta i Øystre Slidre statsallmenning skal lyses ut for en ny 4-års periode.  
 
Miljødirektoratet legger til grunn at storviltjakt i statsallmenning er en rettighet som ligger til landets 
befolkning. Det skal være en rimelig fordeling mellom innen- og utenbygdsboende. Dette er definert 
som at 60 % av fellingstillatelsene kan gå til innenbygdsboende og 40 % til utenbygds, justert over flere 
perioder. Det ble foretatt en omfattende endring av jaktfelt i 2011 og vi forslår ingen endring av antall 
eller grenser for jaktfelt for kommende periode. Fordi fjellstyret hadde 4 års kontrakter på alle jaktfelt 
til og med 2011, kunne ordningen først innføres i 2012. 
 
I 2017 ble den nasjonale jakttiden for elg utvidet fra 25/9-31/10 til 25/9-23/12. Innenfor disse rammene 
står grunneiere fritt til å begrense jakttiden i sitt område. I 2016 var jakttiden 25/9-31/10 i alle våre felt, 
og i 2017 og 2018 ble den utvidet til 25/9-23/12 uten at dette ble tatt opp som en egen sak i Fjellstyret. 
Da de to jaktfelta «Trollåslie» og «Vinstern» ble lyst ut for 1 år i 2019 prøvde vi en ny ordning med at 
disse hadde jakttid fra 25/9-31/10, mens resterende felt hadde jakt fram til 23/12. I forrige 4-årsperiode 
(2020-2023) har noen jaktlag hatt jakt til 23/12 og andre har sluttet 31/10 eller 15/11.  
 
Fordeling av kvote mellom innenbygds og utenbygds jaktfelt 2010-2023 

            år 
tildelt kvote på 
utenbygds felt total kvote % av kvote tildelt utenbygds 

2010 3 18 16,7  
   

2011 2 16 12,5  
   

2012 8 16 50  
   

2013 8 16 50  
   

2014 8 16 50  
   

2015 9 18 50  
   

2016 6 17 35,3  
   

2017 6 18 33,3  
   

2018 6 18 33,3  
   

2019 6 17 35,3  
   

2020 6 18 33,3     

2021 6 18 33,3     

2022 6 18 33,3     

2023 6 18 33,3     

Total kvote for 2010-2023 86 242 35,7 Gjennomsnittlig % for 2010-2023 

 
  

mailto:oystre.slidre@fjellstyrene.no


Sak 30/2023 

For perioden 2010-2023 er prosentfordelingen mellom innenbygds- og utenbygds jaktlag slik: 

• 64,3% fellingstillatelser til innenbygds lag 

• 35,7% fellingstillatelser til utenbygds lag 
 
Kart over våre 8 jaktfelt 

 
 

Jaktfelt Periode 2012-2015 Periode 2016-2019 Periode 2020-2023 

Vinster Utenbygds Utenbygds Utenbygds 

Synhaugen Utenbygds Innenbygds Innenbygds 

Myrbærhammaren Innenbygds Innenbygds Innenbygds 

Flagstad Utenbygds Utenbygds Innenbygds 

Rognsfeten Innenbygds Innenbygds Innenbygds 

Skaget Innenbygds Utenbygds  Utenbygds 

Tansberg Utenbygds Innenbygds Innenbygds 

Trollåslie Innenbygds Innenbygds Utenbygds (+dagskort) 

 
Alle jaktlag blir inndelt enten i innen- eller utenbygds jaktlag. Et innenbygds lag er et lag hvor «flere 
enn halvparten av de påmeldte jegere, herunder jaktleder, er fast bosatt i vedkommende kommune 
ved søknadsfristens utløp». Dersom en tildeler flere enn 60 % av fellingstillatelsene til innenbygds i en 
periode skal dette kompenseres i etterfølgende periode. Dette skal i så fall offentliggjøres og 
redegjøres for gjennom en plan. 
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Vurdering 
 
Gjestejegere / nye medlemmer i jaktlag 
I søknad om Trollåslie (periode 1 og periode 2) i 2019 fikk 2 av 5 jaktlag tilbud om jakt. Disse 2 slo seg 
senere sammen med 2 av de jaktlagene som ikke fikk tilbud. Lignende skjedde også i forrige periode. 
I første omgang virker dette bare fornuftig og bra, det er flott at flere får jakte og vi tror ikke at denne 
sammenslåingen var planlagt på forhånd. Men flere andre fjellstyrer har erfaring med jaktlag som deler 
seg opp når det søkes for så å slå seg sammen til større jaktlag senere.  
 
For å unngå spekulering i at jaktlag oppnår fordeler i søknadsprosessen ved å dele seg opp for senere 
å slå seg sammen bør det lages/praktiseres regler som forhindrer dette. Dette er en kjent 
problemstilling fra flere andre steder. En mulighet er for eksempel at det settes en grense for hvor 
mange gjestejegere vi tillater pr år. I tillegg kan vi bruke de bestemmelsene vi allerede har i Generelle 
bestemmelser vedrørende elg- og hjortejakt i statsallmenning. Vi kan gjerne ha store jaktlag, men disse 
bør søke sammen som et jaktlag. Vi bør også ha med at det ikke er tillatt for èn jeger å være registrert 
på flere søknader om elgjakt hos oss. Jaktlaget kan selvfølgelig legge inn så mange 
alternativer/perioder de ønsker på èn søknad. Vi gjør det på samme måte for småviltjegere fordi vi ser 
at enkelte av disse er i overkant kreative for å skaffe seg fortrinn i søknad om jakt. Vi ønsker at alle 
skal stille likt i trekning om jakt.  
 
Utdrag fra «Generelle bestemmelser vedrørende elg- og hjortejakt i statsallmenning»:  

• punkt 2 d) «Søknad om endringer i jaktlagets sammensetning, etter at jaktlaget er tildelt jaktfelt, 
skal skje skriftlig til fjellstyret. Fjellstyret vil ved enhver slik søknad på selvstendig grunnlag 
velge å akseptere eller avslå søknaden.» 

o Her har vi fram til nå godkjent alle endringer i jaktlag. Men de siste årene har det vært 
ønske om større endringer i jaktlaga enn det som har vært vanlig tidligere. Vi foreslår 
derfor en mer restriktiv behandling.     

• punkt 3 g) «Etter søknad kan det etter første jaktuke tas inn gjestejeger(e) på laget under 
forutsetning av at denne kan forevise gyldig dokumentasjon (jmf punkt 2f). Dersom den tildelte 
jakttiden er kort kan fjellstyret godkjenne inntak av gjestejegere tidligere.» 

o Her har vi tidligere godkjent gjestejegere fra første jaktdag. For å sikre en ryddig 
søknadsprosess bør vi følge denne regelen og i tillegg sette en antallsbegrensning på 
f.eks.3 pr. jaktår. 

 
Vi går ut ifra at alle som søker om elgjakt ønsker seg elgjakt. Vi tror også at de fleste av søkerne 
ønsker seg mest mulig elgjakt både når det gjelder antall dyr på kvoten, størrelse på jaktfeltet, og i 
lengde på jakttiden. Når det gjelder tildeling av elgjakt for kommende fire års periode (2024-2027), så 
vil dette skje på samme måte som før ved at de som er interessert må søke innen fristen som er ca 
1. mai. Søkning og trekning skjer gjennom INATUR og vi (fjellstyreadministrasjonen) blir informert om 
resultatet først etter at trekninga er gjennomført.  
 
 
Begrensning av jakttid, flytting av kvoter mellom jaktfelt og salg av dagskort 
I 2017 ble den nasjonale jakttiden for elg utvidet med 53 dager. I 2016 var jakttiden 25/9-31/10 i alle 
våre felt, og i 2017 og 2018 ble den utvidet til 25/9-23/12. Innenfor disse rammene står grunneiere fritt 
til å begrense jakttiden i sitt område. I praksis er det de fleste år ikke mulig å jakte til 23/12, spesielt i 
de jaktfelta langt til fjells. Vinterbrøyting av veg blir et tema, og lang jakttid kan gi jegere (spesielt 
utenbygds jegere) en forventing om at jaktterrenget er tilgjengelig i denne perioden. 
 
Etter at elgjakta nasjonalt ble utvidet fra 31/10 til 23/10 i 2017 er det i statsallmenningen registrert:  

• 1.-30. november 2017-2022 registrert i snitt 41,1 jegerdager pr år. 9 felte elg. 

• 1.-23. desember 2017-2022 registrert i snitt 2,6 jegerdager pr år. Ingen fellinger. 
Interessen for jakt etter 1. desember er minimal. Vi foreslår derfor at alle elgjaktlaga kan avslutte 
seinest 30/11. Felta som ligger lengst øst og nord blir i praksis utilgjengelige enda tidligere, og bør ha 
enda kortere jakttid. Vi mener at det er en god ide at Vinstre og Skaget avslutter 31/10. Samme 
sluttdato foreslår vi for Tansbergfeltet for kommende periode, men begrunnelsen er da at vi ønsker å 
selge dagskort der etterpå. 
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Lengre jaktperiode betyr ikke det samme som flere jegerdager. De mest effektive jaktdagene er tidlig i 
jakta, og det er viktig at jegerne setter av tid i starten av jakta. Lang jakttid kan føre til at jegerne syns 
at de har veldig god tid i starten. Her er antall jegerdager i Øystre Slidre i perioden 2012 til 2022.  

 
 
Fordelene med å avslutte elgjakta tidligere er etter vårt syn større enn ulempene. Nå som det blir en 
helt ny søknadsrunde og kontraktsperiode er det helt det opp til Fjellstyret hvilken dato vi setter i tilbudet 
for de enkelte jaktfeltene. Gausdal fjellstyre har beholdt 31/10 som sluttdato for elgjakta selv om den 
nasjonale jakttiden ble utvida, vi foreslår å avslutte ordinær jakt seinest 30/11. 
 
Flere fjellstyrer og Statskog har prøvd dagskortsalg de siste årene, og utvidelsen av jakttiden gjør dette 
enda mer aktuelt. Vi har testet dette hos oss i 2022 og i 2023 med stor interesse fra jegere. Felt som 
er best til å bruke til dette bør ha tydelige grenser, ha greit med elg, være lett tilgjengelig og ha et 
jaktlag med kontrakt som avslutter jakta seinest 31/10. Disse jaktkortene blir tilgjengelige for både 
utenbygds og innenbygds jegere. Kvoten kan være egen kvote eller «restdyr» fra andre felt som har 
avsluttet jakta. Trolig er dette også positivt for rekruttering fordi det er mulig å få en liten smakebit uten 
å forplikte seg til 4 år. Kortsalget administreres enkelt via inatur.no. 
 
Fram til nå har felt A (småviltjakt) vært fredet første uka i elgjakta. Vi foreslår ikke å endre dette i denne 
perioden, men på sikt bør fjellstyret vurdere å innføre samjakt også i jaktfelt A.  
 
Fordeling av jaktfelt 
Det har fungert greit å ha 8 jaktfelt i statsallmenningen i de to forrige periodene, og dette bør også 
kunne benyttes i neste periode. Vi har ikke lagt opp til noen endring av grensene eller antall jaktfelt for 
neste periode.  
 
Ved fordeling av jaktfelt på innenbygds/utenbygds er det viktig å tenke lenger enn kommende 
kontraktsperiode. Dette må gjøres på en måte som blir rettferdig og kan forsvares i ettertid. Fjellstyret 
bør derfor tildele 3 jaktfelt til utenbygds og 5 til innenbygds. Dersom fjellstyret ender i en situasjon der 
en må rette opp en skjev tildeling, vil det få negative konsekvenser for de innenbygds jaktlag som skal 
jakte i den etterfølgende perioden. 
 
Utenbygdsboende bør oppnå 40 % av fellingstillatelsene, slik at det ikke trengs å settes i verk tiltak for 
å kompensere i ettertid. Fordeling av hvilke jaktfelt som går til innenbygds, og hvilke jaktfelt som går til 
utenbygds, kan avgjøres ved loddtrekning eller utvelgelse. Dette må det være opp til fjellstyret å 
avgjøre, men det bør uansett være en rullering på hvilke jaktfelt som er prioritert innenbygds og hvilke 
som er prioritert utenbygds. Miljødirektoratet legger til grunn at storviltjakt i statsallmenning er en 
rettighet som ligger til landets befolkning og derfor er det vanskelig å forsvare å kun tilby utenbygds 
jegere de jaktfeltene som innenbygds ikke er interessert i.  
 
Før forrige sak om fordeling av elgjaktfelt ble det bedt om tilbakemelding fra jaktlaga. Tilbakemeldingen 
var som ventet preget av hvilke felt de enkelte jaktlaga selv syns er mest interessante. Noen jaktlag 
argumenterer bl.a. med «mindre jaktbare terreng», «liten interesse lokalt, bør bli utenbygdsfelt», eller 
«gode jaktfelt og som er i nærheten av lokale støler der det er greit med overnattingsmuligheter» som 
argument for at feltet bør prioriteres innenbygdslag.  
 
Fordelingen kan enten gjøres ved loddtrekning av de jaktfelt som skal gå til utenbygdsboende, eller at 
det blir en skjønnsmessig fordeling. Loddtrekning har vært gjennomført tidligere (år 2011), og 2016 ble 
det gjort en skjønnsmessig fordeling.  
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Noen notater om jaktfeltene våre de siste 4 kontraktsperiodene: 
o Vinsterfeltet 

o Mindre tilgjengelig utover seinhøsten, bør derfor avslutte 31/10. 
o Har vært UB-felt alle tre kontraktsperiodene.  
o Vinsterfeltet er et fjellterreng som har jaktbart terreng på begge sider av Skaget/Skreddalsfjellet. 

Det beste og mest brukte jaktterrenget ligger i lia ned mot Sandvatna. Jaktlaget bør disponere 
båt. 
 

o Skaget 
o Mindre tilgjengelig utover seinhøsten, bør derfor avslutte 31/10. 
o Har hatt en IB og to UB periode. 
o Åpent fjellterreng med myr og skogkledde lier i østre del. 

 
o Trollåslie 

o Avslutte ordinær jakt 30/11. 
o Godt egna for dagskortsalg.  
o Har hatt to IB og en UB periode. 
o Trollåslifeltet består av bjørkelier og blandingskog. 

 
o Flagstad 

o Avslutte ordinær jakt 30/11. 
o Har hatt en IB og to UB periode. 
o Mindre tilgjengelig utover seinhøsten. 
o Flakstadfeltet er dominert av bjørkelier og store sammenhengende myrer. Fjelldokkvatnet ligger 

inne i feltet. 
 

o Tansberg 
o Avslutte ordinær jakt 31/10 + åpne for dagskort fra 1/11? 
o Har hatt to IB og en UB periode. 
o Åpent fjellterreng med spredte bjørkelier, lett tilgjengelig. 

 
o Synhaugen 

o Avslutte ordinær jakt 30/11. 
o Har hatt to IB og en UB periode. 
o Egna for dagskortsalg  
o Synhaugfeltet er dominert av bjørkelier som er oppdelt av lange myrdrag. 

 
o Myrbærhammaren 

o Kan avslutte 30/11. 
o Litt langt fra vinterbrøyta veg for å brukes til dagskort utover høsten. 
o Har vært IB-felt alle tre kontraktsperiodene. 
o Et terreng som er dominert av bjørkelier og myrdrag. Lett tilgjengelig med veger. 

 
o Rognsfeten 

o Kan avslutte 30/11. 
o Smalt terreng, ikke så godt egna for løshund eller dagskortsalg.  
o Har vært IB-felt alle kontraktsperiodene. 
o Rognsfeten har noe snaufjell i sør-vest, men domineres av bjørkelier og myrlandskap. Lett 

tilgjengelig med veger. 

 
 
Fjellstyret skal ta stilling til: 

• Hvor mange jaktfelt og avgrensning av disse. 
• Jakttid på de enkelte felt 
• Om det fortsatt skal være 4 års kontraktsperioder 
• Dagskortsalg. Hvilket jaktfelt egner seg til dette?  
• Fordeling etter loddtrekning eller skjønnsmessig fordeling om hvilke jaktfelt som skal lyses 

ut til innenbygds-/utenbygdsboende jaktlag.  
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Forslag til vedtak 
Det ble tatt stilling til følgende forhold: 

• Vi beholder eksisterende 8 jaktfelt i Øystre Slidre statsallmenning. 

• Kontraktsperiode blir fortsatt 4 år. 

• Fjellstyret lyser ut elgjakt med jaktperiode 25/9 til 30/11, noen jaktfelt har kortere jakttid. 

• Vi leier ut 5 jaktfelt som er prioritert innenbygds jaktlag, og 3 jaktfelt som er prioritert utenbygds 
jaktlag.  

• Fjellstyret gjennomførte en skjønnsmessig vurdering av hvilke jaktfelt som skal gå til hhv. 
innenbygds og utenbygds: 

o Jaktfelt som lyses ut til innenbygdsboende jaktlag:  
▪ Flagstad (Avslutte ordinær jakt 30/11) 
▪ Myrbærhammaren (Avslutte ordinær jakt 30/11) 
▪ Synhaugen (Avslutte ordinær jakt 30/11)  
▪ Trollåslie (Avslutte ordinær jakt 30/11)  
▪ Vinsteren (Avslutte ordinær jakt 31/10) 

o Jaktfelt som lyses ut til utenbygdsboende jaktlag:  
▪ Rognsfeten (Avslutte ordinær jakt 30/11) 
▪ Skaget (Avslutte ordinær jakt 31/10) 
▪ Tansberg (Avslutte ordinær jakt 31/10+dagskortsalg)  

 
For å få en ryddig søknadsprosess i søknad om elgjaktfelt går fjellstyret inn for: 

• Jaktlag kan legge inn så mange alternativer/perioder de ønsker på èn søknad, men èn jeger 
kan bare være registrert på ett jaktlag.  

• En restriktiv behandling av endring av jaktlag/inntak av nye jegere etter trekning. 

• Praktisere regelen om at det ikke er mulig å ha med gjestejegere første uka.  

• Åpne for å ta inn maksimalt 3 gjestejegere pr. jaktlag pr. år. Eventuelle opplæringsjegere 
kommer i tillegg til disse 3. 

 
Fjellstyret gir fjellstyreadministrasjonen fullmakt til å lage praktiske ordninger om; 

• Formidle til jegerne om at vi har en forventning om at det skal jaktes i terrenget, evt lage et 
punkt i kontrakten at jegerne må bruke feltet/jakte.  

• Trekke inn / omfordele dyr.  
• Administrere salg av dagskort. 

 
 
Vedtak 
Det ble tatt stilling til følgende forhold: 

• Vi beholder eksisterende 8 jaktfelt i Øystre Slidre statsallmenning. 

• Kontraktsperiode blir fortsatt 4 år. 

• Fjellstyret lyser ut elgjakt med jaktperiode 25/9 til 30/11, noen jaktfelt har kortere jakttid. 

• Vi leier ut 5 jaktfelt som er prioritert innenbygds jaktlag, og 3 jaktfelt som er prioritert utenbygds 
jaktlag.  

• Fjellstyret gjennomførte en skjønnsmessig vurdering av hvilke jaktfelt som skal gå til hhv. 
innenbygds og utenbygds: 

o Jaktfelt som lyses ut til innenbygdsboende jaktlag:  
▪ Flagstad (Avslutte ordinær jakt 30/11) 
▪ Myrbærhammaren (Avslutte ordinær jakt 30/11) 
▪ Synhaugen (Avslutte ordinær jakt 30/11)  
▪ Trollåslie (Avslutte ordinær jakt 30/11)  
▪ Vinsteren (Avslutte ordinær jakt 31/10) 

o Jaktfelt som lyses ut til utenbygdsboende jaktlag:  
▪ Rognsfeten (Avslutte ordinær jakt 30/11) 
▪ Skaget (Avslutte ordinær jakt 31/10) 
▪ Tansberg (Avslutte ordinær jakt 31/10+dagskortsalg)  

 
For å få en ryddig søknadsprosess i søknad om elgjaktfelt går fjellstyret inn for: 

• Jaktlag kan legge inn så mange alternativer/perioder de ønsker på èn søknad, men èn jeger 
kan bare være registrert på ett jaktlag.  

• En restriktiv behandling av endring av jaktlag/inntak av nye jegere etter trekning. 

• Praktisere regelen om at det ikke er mulig å ha med gjestejegere første uka.  
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• Åpne for å ta inn maksimalt 3 gjestejegere pr. jaktlag pr. år. Eventuelle opplæringsjegere 
kommer i tillegg til disse 3. 

 
Fjellstyret gir fjellstyreadministrasjonen fullmakt til å lage praktiske ordninger om; 

• Formidle til jegerne om at vi har en forventning om at det skal jaktes i terrenget, evt lage et 
punkt i kontrakten at jegerne må bruke feltet/jakte.  

• Trekke inn / omfordele dyr.  
• Administrere salg av dagskort. 

 
 
Enstemmig. 
 
 

*** 
 
Vedtaket kan iflg. § 28 i forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig og sendes 
Øystre Slidre fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak. Parter har rett til innsyn i sakens 
dokumenter jfr. Forvaltningsloven §§ 18 og 19. 


